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Närvarande 

Vice ordf. Emilia Bjuggren (S) 

Ledamöterna Yvonne Fernell-Ingelström (M) 

Johan Paccamonti (M) 

Eva Solberg (M) 

Magnus Runsten (MP) 

Ingegerd Akselsson Le Douaron (MP) 

Johan Fälldin (C) 

Inger Edvardsson (S) 

Tina Kratz (V) 

Tjänstg. Ers. Tatjana Kovacic (M)   för Vakant (M) 

Per Hagwall (M)   för Gulan Avci (L) 

    Ulrika Ström (S)    för Kadir Kasirga (S) 

    Stian Raneke (S)   för Suleiman Said (S) 

Ersättarna  Jan Tigerström (M) 

Arne Bringentoff (MP) 

Anders Lindell (MP)  

Suhur Salahyusuf (S) 

Anki Erdmann (V) 

Lisa Palm (Fi)    närvarande från §4 

 

Förhinder hade anmälts av ledamöterna Kadir Kasirga (S), Gulan Avci (L), 

Suleiman Said (S), samt ersättarna, Ann-Louise Ebérus (M), Per 

Henriksson (L), Ofelia Namazova Venneman (KD) 

Föredragande vid sammanträdet var utvecklingschef Karin Eriksson-

Bech. Närvarande tjänstemän i övrigt var Amanda Broman Hernbäck, Arja 

Lindholm, Bengt Jönsson, Jónína Gísladóttir, Kicki Wattjersson, Ulrika 

Klemets.  
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§ 1 

Sammanträdets öppnande och godkännande av 

föredragningslista 

Vice ordförande Emilia Bjuggren (S) öppnade sammanträdet. 

Föredragningslistan godkändes. 

 

§ 2  

Val av protokolljusterare och tid för justering av protokollet 

Vice ordföranden Emilia Bjuggren (S) och ledamoten Yvonne 

Fernell-Ingelström fick i uppdrag att justera dagens protokoll. 

Protokollet ska justeras torsdagen den 20 december. 

 

§ 3 

Beslut om närvarorätt för personalföreträdare 

Inga personalföreträdare närvarade vid nämndens sammanträde. 
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§ 4 

Utvärdering av insatsen prova-på-studier inom ekonomiskt 

bistånd 

AMN 2018-0130-1.3 

 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

1. Arbetsmarknadsnämnden godkände utvärderingen av 

insatsen prova på-studier inom ekonomiskt bistånd. 

2. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att, tillsammans med 

socialnämnden, föreslå att riktlinjerna för prova på-studier 

inom ekonomiskt bistånd ska upphöra att gälla och att 

möjligheten till prova på-studier därmed tas bort. 

3. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att, tillsammans med 

socialnämnden, överlämna utvärderingen till 

kommunfullmäktige. 

 

Ärendet 

Under de två år som prova-på-studierna har testats i Stockholm har 

endast fem personer omfattats av insatsen. Skälen till att så få 

personer fått ta del av insatsen beror bland annat på att många valde 

att invänta införandet av studiestartsstödet enligt lag (2017:527) om 

studiestartsstöd, att anvisningarna för prova-på-studier har upplevts 

som komplicerade samt att flera studerande uppges ha 

diskvalificerat sig för insatsen då de inte haft rätt till studiebidrag på 

grund av tidigare oavslutade studier eller obetalda studieskulder.  

 

Studiestartsstödet, som infördes 2017, är ett bidrag som vissa 

arbetslösa kan få för att läsa in en gymnasieutbildning för att på så 

vis förbättra sina möjligheter att komma ut på arbetsmarknaden. 

Socialförvaltningen och arbetsmarknadsförvaltningen föreslår att 

möjligheten till prova-på-studier tas bort. Studiestartsstödet anses 

uppfylla behovet av studiefinansiering för målgruppen. 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 

26 november 2018. 

Förslag till beslut 

Ledamoten Yvonne Fernell-Ingelström m.fl. (M), ledamoten 

Magnus Runsten m.fl. (MP) samt ledamoten Johan Fälldin (C) 

föreslog att nämnden skulle besluta enligt förvaltningens förslag till 

beslut. 

Vice ordförande Emilia Bjuggren m.fl. (S) och ledamoten Tina 

Kratz (V) framlade ett annat förslag till beslut och föreslog att 

nämnden skulle besluta enligt detta förslag. 
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Beslutsgång 

Vice ordförande ställde förslagen till beslut mot varandra. 

Nämnden beslutade utan omröstning enligt ledamoten Yvonne 

Fernell-Ingelström m.fl. (M), ledamoten Magnus Runsten m.fl. 

(MP) samt ledamoten Johan Fälldin (C) förslag till beslut. 

Reservation 

Vice ordförande Emilia Bjuggren m.fl. (S) och ledamoten Tina 

Kratz (V) reserverade sig mot nämndens beslut till förmån för sitt 

eget förslag enligt följande. 

 

Förslag till beslut  

1.  Arbetsmarknadsnämnden godkänner utvärderingen av insatsen 

prova på-studier inom ekonomiskt bistånd.  

2. Arbetsmarknadsnämnden föreslår att anvisningarna för prova på-

studier inom ekonomiskt bistånd utformas så att insatsen kan utgöra 

ett komplement till studiestartsstödet.  

3. Arbetsmarknadsnämnden överlämnar utvärderingen till 

kommunfullmäktige.  

 

Syftet med insatsen prova-på-studier är att möjliggör för individer 

som uppbär ekonomiskt bistånd och står långt ifrån 

arbetsmarknaden att på längre sikt komma ut i arbete och egen 

försörjning. Förvaltningen lyfter fram i utvärderingen att det finns 

flera orsaker till varför få personer blev aktuella för insatsen. En 

väsentlig orsak var att studiestartstödet infördes i närtid till stadens 

egen insats. Vilket fick en del att avvakta införande av 

studiestartstödet. En annan viktig orsak som framförs är att 

anvisningarna har uppfattats som komplicerade.  

 

Med kunskaperna från utvärderingen är det centralt att fortsätta 

utveckla arbetet för att möjliggöra för fler att komma ut i arbete. 

Det är även viktigt att använda sig av erfarenheterna från andra 

städer. Till exempel är det intressant att ta till sig arbetssättet som 

Göteborg valt där deras motsvarighet till jobbtorg gör bedömningen 

om en person är aktuell för insatsen prova-på-studier. Det skiljer sig 

från hur vi i Stockholm har valt att arbeta. Hos oss är det 

socialsekreterarna som gör bedömningen. Vi tar fasta på 

förvaltningens synpunkter som menar att prova-på-studier kan bli 

ett komplement till studiestartsstödet om anvisningarna till stadens 

insats förenklas. Därför föreslår vi att socialnämnden och 

arbetsmarknadsnämnden får i uppdrag att utreda och förändra 

anvisningarna för prova-på-studier. På så sätt kan vi säkerställa att 
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ingen faller mellan stolarna och att människor ges möjlighet att 

etablera sig på arbetsmarknaden genom studier.  

Särskilt uttalande 

Ledamoten Yvonne Fernell-Ingelström m.fl. (M), ledamoten 

Magnus Runsten (MP) och ledamoten Johan Fälldin (C) lämnade 

följande särskilda uttalande. 

Att stärka grupper med svag ställning till arbetsmarknaden för att 

förbättra deras förutsättningar att få en egen försörjning och ett 

självständigt liv är en viktig del i stadens arbete. Att sänka tröskeln 

till kompetensutveckling och studier för personer som erhåller 

ekonomiskt bistånd är därför är en prioriterad fråga för oss i det 

grönblåa samarbetet. 

 

Det kommunala systemet med "prova på studier" har utformats på 

ett sätt som skapade ett för lågt incitament mot bakgrund att det 

också fanns ett nationellt system för studiestartsstöd vilket har 

resulterats i att stadens system har använts i en för låg utsträckning.  

 

I samband med att den nationella budgeten för år 2019 antogs den 

12 december 2018 fattade riksdagen beslut om att till 2020 fasa ut 

det nationella systemet för studiestartstöd. Dock kommer CSN, som 

ansvarar för utbetalningen av detta stöd, att fortsätta bevilja en del 

av stödet år 2019 ut, och kommer att prioritera de personer som har 

påbörjat studier för att de ska få möjlighet att slutföra dem.  

 

Vi är övertygade om att flera spår kan prövas på kommunal nivå för 

att utforma effektiva insatser som sänker tröskeln för personer som 

erhåller ekonomiskt bistånd att kompetensutvecklas eller att komma 

igång med studier, och staden kommer att fortsätta verka i den 

riktningen. 

 

I budgeten för 2019 ger vi därför arbetsmarknadsnämnden flera 

viktiga uppdrag, däribland att erbjuda arbetsmarknadsinsatser till 

personer med ekonomiskt bistånd, med särskild prioritering av 

kortutbildade (personer utan gymnasieutbildning), personer med 

svag ställning på arbetsmarknaden, personer med 

funktionsnedsättningar och nyanlända. 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Lisa Palm (Fi) lämnade följande ersättaryttrande. 

 

Förslag till beslut  

1.  Arbetsmarknadsnämnden godkänner utvärderingen av insatsen 

prova på-studier inom ekonomiskt bistånd.  
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2. Arbetsmarknadsnämnden föreslår att anvisningarna för prova på-

studier inom ekonomiskt bistånd utformas så att insatsen kan utgöra 

ett komplement till studiestartsstödet.  

3. Arbetsmarknadsnämnden överlämnar utvärderingen till 

kommunfullmäktige.  

 

Syftet med insatsen prova-på-studier är att möjliggör för individer 

som uppbär ekonomiskt bistånd och står långt ifrån 

arbetsmarknaden att på längre sikt komma ut i arbete och egen 

försörjning. Förvaltningen lyfter fram i utvärderingen att det finns 

flera orsaker till varför få personer blev aktuella för insatsen. En 

väsentlig orsak var att studiestartstödet infördes i närtid till stadens 

egen insats. Vilket fick en del att avvakta införande av 

studiestartstödet. En annan viktig orsak som framförs är att 

anvisningarna har uppfattats som komplicerade.  

 

Med kunskaperna från utvärderingen är det centralt att fortsätta 

utveckla arbetet för att möjliggöra för fler att komma ut i arbete. 

Det är även viktigt att använda sig av erfarenheterna från andra 

städer. Till exempel är det intressant att ta till sig arbetssättet som 

Göteborg valt där deras motsvarighet till jobbtorg gör bedömningen 

om en person är aktuell för insatsen prova-på-studier. Det skiljer sig 

från hur vi i Stockholm har valt att arbeta. Hos oss är det 

socialsekreterarna som gör bedömningen. Vi tar fasta på 

förvaltningens synpunkter som menar att prova-på-studier kan bli 

ett komplement till studiestartsstödet om anvisningarna till stadens 

insats förenklas. Därför föreslår vi att socialnämnden och 

arbetsmarknadsnämnden får i uppdrag att utreda och förändra 

anvisningarna för prova-på-studier. På så sätt kan vi säkerställa att 

ingen faller mellan stolarna och att människor ges möjlighet att 

etablera sig på arbetsmarknaden genom studier.  
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§ 5 

Revidering av Handlingsplan för kommunens aktivitetsansvar i 

Stockholm stad  

AMN 2018-0388-1.3 

 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

1. Arbetsmarknadsnämnden beslutade för egen del att 

godkänna förslag på reviderad version av Handlingsplan för 

kommunens aktivitetsansvar i Stockholm stad. 

2. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att föreslå 

kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige besluta att 

anta reviderad version av Handlingsplan för kommunens 

aktivitetsansvar i Stockholm stad.  

 

Ärendet 

Kommunerna har enligt skollagen ett aktivitetsansvar (tidigare 

informationsansvar) för ungdomar upp till 20 år som är 

folkbokförda i kommunen och som har fullgjort sin skolplikt men 

inte genomför eller har fullföljt utbildning på nationella program i 

gymnasieskolan, gymnasiesärskolan eller motsvarande utbildning.  

Skolverket har utarbetat allmänna råd för kommunernas arbete med 

aktivitetsansvaret och i dessa föreskrivs att kommunerna ska ha en 

strukturerad handlingsplan för sitt arbete. 

Arbetsmarknadsförvaltningen och utbildningsförvaltningen 

utarbetade 2016 i samverkan ett förslag till handlingsplan för det 

kommunala aktivitetsansvaret i Stockholms stad som antogs av 

kommunfullmäktige 

Arbetsmarknadsförvaltningen och utbildningsförvaltningen har i 

samverkan utarbetat en reviderad version av handlingsplanen där 

innehållet anpassats till ny lagstiftning. Smärre ändringar har också 

gjorts utifrån förändrade arbetssätt. Delar som rör skolans ansvar 

och har påverkan på kommunens aktivitetsansvar, men som inte 

direkt härrör till detta har skrivits ner.  

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 

13 november 2018. 

 

Beslutsgång 

Vice ordförande Emilia Bjuggren (S) föreslog, med instämmande 

från samtliga ledamöter, att nämnden skulle besluta enligt 

förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 6 

Val av råd för funktionshinderfrågor för 

arbetsmarknadsnämnden 2019-2022 

AMN 2018-0507-1.1.1 

 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

1. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att välja följande 

ledamöter till råd för funktionshinderfrågor för perioden 

2019-01-01 till 2022-12-31 

 

Louise Lindström  Delaktighet, Handlingskraft, 

Rörelsefrihet – förbundet för ett 

samhälle utan rörelsehinder (DHR) 

Britt Marie Färm  Handikappföreningarnas 

samarbetsorgan i Stockholms stad 

(HSO) 

Ann-Cristin Broberg   HSO 

Lionell Klas   HSO 

Bengt Lyngbäck   HSO 

Sirkka Husso Synskadades Riksförbund Stockholms 

stad (SRF) 

 

Ärendet 

Samtliga stadens nämnder och bolag ska ha ett råd för 

funktionshinderfrågor knutet till sig, antingen genom ett eget råd 

eller genom koppling till andra verksamheters råd. Rådet har till 

uppgift att vara rådgivande i frågor som har handikappaspekter, ta 

initiativ till förbättringar för personer med funktionshinder i alla 

åldrar, framföra synpunkter över ärenden som berör personer med 

funktionshinder och delta under beredningar av ärenden som berör 

personer med funktionshinder samt yttra sig över förslag till policy- 

och styrdokument som berör personer med funktionshinder. 

 

Rådet för funktionshinderfrågor ska bestå av sju ledamöter. 

Ledamöterna i rådet utses av nämnden efter förslag av 

handikapporganisationerna. Samordning av nomineringarna görs av 

Handikapporganisationernas samarbetsorgan i Stockholm stad 

(HSO). Rådet väljer sedan själv ordförande och vice ordförande. 

Ledamöter väljs för fyra (4) år efter val till kommunfullmäktige och 

med anledning av en ny mandatperiod 2019-2022 har nominering 

inkommit från HSO Stockholms stad rörande ledamöter i rådet. 
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Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 

6 december 2018. 

Beslutsgång 

Vice ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslog, med instämmande 

från samtliga ledamöter, att nämnden skulle besluta enligt 

förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 7 

Arbetsmarknadsnämndens sammanträdestider 2019 

AMN 2018-0515-1.1.1 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

1. Arbetsmarknadsnämnden fastställde följande 

sammanträdestider för arbetsmarknadsnämnden 2019. 

Samtliga sammanträden är, där inget annat anges, kl. 16:00. 

 

 

Tisdag den 29 januari Verksamhetsplan 2019 

Tisdag den 19 februari Verksamhetsberättelse 2018 

Tisdag den 26 mars  

Tisdag den 16 april Nämndens underlag för budget 2020 med  

 inriktning för 2021 och 2022 

Tisdag den 21 maj  Tertialrapport 1 2019 

Tisdag den 18 juni 

 

Tisdag den 27 augusti 

Tisdag den 24 september Tertialrapport 2 2019 

Tisdag den 22 oktober 

Tisdag den 26 november  

Tisdag den 17 december  Verksamhetsplan med budget 2020 

 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 

6 december 2018. 

 

Beslutsgång 

Vice ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslog, med instämmande 

från samtliga ledamöter, att nämnden skulle besluta enligt 

förvaltningens förslag till beslut.  
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§ 8 

Månadsrapport för november 2018 

1. Arbetsmarknadsnämnden godkände månadsrapporten och 

beslutade att lägga den till handlingarna 

§ 9 

Anmälningsärenden 

Arbetsmarknadsnämnden lägger följande ärenden till handlingarna: 

a) Arbetsmarknadsnämndens protokoll från den 27 november 

2018, justerat den 3 december 2018. 

b) Protokoll från möte med rådet för funktionshinderfrågor den 

12 december 2018, justeras den 23 januari 2018. 

c) Beslut fattade av tjänsteman enligt delegation inom området 

ekonomi/upphandling med dnr AMN 2018-0477, AMN 

2018-0472, AMN 2018-0529, AMN 2018-0498, AMN 

2018-0508, samt inom området personal med dnr AMN 

2018-0476, AMN 2018-0501, AMN 2018-0504, AMN 

2018-0505. 

d) Inkomna och upprättade ärenden samt handlingar till och med 

den 3 december 2018. 

e) Protokoll från förvaltningsgruppens möte den 13 december 

2018 justerat den 14 december 2018.. 

 

§ 10 

Nämndens frågor 

Inga frågor från nämnden anmäldes. 
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§ 11 

Förvaltningsinformation 

Utvecklingschef Karin Eriksson-Bech lämnade följande 

information.  

Gällande återlämnandet av iPads i de fall där ledamoten inte längre 

kommer sitta kvar i arbetsmarknadsnämnden nästa mandatperiod, så 

kommer information att skickas ut över tillvägagångssättet för en 

smidig inlämning.  

 

Avdelningschefen för Vuxenutbildning Stockholm, informerade att 

förvaltningen blivit beviljade ett statsbidrag från skolverket, för 

rekryterande insatser till vuxenutbildning. 

Som en del i detta gör Vuxenutbildningen nu en stor 

informationskampanj vecka v52-v3 med temat ”Komvux-din väg 

till jobbet”. Kampanjen kommer att synas i Stockholms 

kollektivtrafik. Vidare syns Vuxenutbildningen på drygt 250 

digitala tavlor runt om i staden och i tunnelbanan samt även på 

bioreklam. 

Målgruppen är Unga vuxna mellan 20-29 år som saknar fullgjord 

gymnasieutbildning och  

Vuxna som läser på sfi och som skulle kunna läsa en 

yrkesutbildning eller studera vidare på komvux. 

 

Utvecklingschefen tackade nämnden för det gångna året och 

önskade alla en god jul och gott nytt år. 

 

Vice ordförande Emilia Bjuggren (S) tackade för det fina 

samarbetet under mandatperioden och önskade de som fortsätter i 

nämnden ett stort lycka till, samt önskade alla en god jul och ett gott 

nytt år. 

 

______________________ 

 


